

中國香港柔道總會 裁判員服務守則

— 要義 —

裁判員應是正直誠實、作風正派、公正無私的競技運動的仲裁者。

應通讀規則、理解規則精神與原意，依據規則條文執法，合理運用裁判法作出有利比賽的判決。

執法中處處表現出謙虛有禮的風度，溝通時相互尊重、話語平和、態度寬容、並具責任使比賽順利進行。

不要把個人因素混雜於執法中，也不要讓外來因素影響你的執法，具有穩定的情緒和良好的心理質素至為重要。比賽結束勝負已分，觀眾津津樂道的是運動員的精湛表現，勝負與裁判因素無關。

1. 公正無私，突顯比賽在誠信下體現規則精神與原意，並與比賽參加者衷誠合作使比賽順利進行。
2. 賽場上裁判員亦應與運動員一樣具運動家風度共同遵守體育精神。
3. 不得擔任非總會/裁判委員會編排的賽事裁判工作。
註：擔任非總會/裁判委員會編排的裁判工作，必須事前向“裁判委員會”備案。
4. 不得擅自更改經已編定的裁判工作安排，若無暇執法，請於賽前 48 小時通知“裁判委員會/秘書處”。
5. 比賽開始前 30 分鐘（除非有特別規定）抵達賽場，不得遲到（超過 10 分鐘作缺席論）或早退離場。
6. 穿著國際柔道聯盟規定制服執行裁判工作。
7. 若比賽的“比賽章則”上有特別規定時，則按“特別規定”執行裁判工作（競賽委員會在當天賽事進行前說明）。
8. 每年度擔任裁判工作的次數須符合香港柔道裁判通則的要求。若申請暫停裁判工作 6 個月或以上，將被停止派遣擔任該年度餘下時間的裁判工作。
9. 每兩年必須出席一次由柔道總會主辦之“柔道裁判研討課程”。
10. 注意事項
 - (1) 若因天氣原因，比賽未能確定是否舉行，請於比賽前兩小時致電“競賽委員會”或比賽主辦單位查詢。
 - (2) 當值裁判員須填寫“裁判簽到表”。

The Judo Association of Hong Kong China

Code of conduct for Referee

-Core Value-

Referee shall be an upright and honest, fair and selfless intermediary of sports contest.

Referee shall understand the rules and its spirits and original purposes well. Referee shall perform correct judgments according to the rules to facilitate the competition.

While enforcing the rules, referee should present a modest and polite attitude. Referee shall respect the others, speak gently and be responsible for the competition.

Referee shall not mix up with personal factors while judging, any external factors shall not affect one's judgment. It is important to maintain a stable emotion and good mental quality. When there is result for the contest, audiences shall be happy with the performance of the athletes. The referee himself shall not have any relationship with the result.

1. Fairness is very important. Referee shall help to express the spirit and original purposes of the rules and cooperate with the athletes well to facilitate the progress of the competition.
2. Together with the athletes, referee shall have sportsmanship and proper manner.
3. Referee shall not take any referee duties not arranged by the association or referee committee. Referee must report to the referee committee before taking any referee duties not arranged by the association or referee committee.
4. Referee shall not make any changes to arranged referee duties. If there are any changes, one shall report to the referee committee or secretary 48 hours before the contest.
5. Referee shall arrive at the venue 30 minutes (unless there is any special requirement) before the contest starts. One shall not be late (one would be counted as absent if one is 10 or more minutes late) or leave early.
6. Referee shall dress up according to the regulations by IJF.
7. If there are any special regulations for the contest, the referee shall judge according to the special regulations. (The competition committee will explain on the contest day.)
8. Referee shall fulfill the requirement on the Hong Kong Judo Referee General Rule about the number of referee duties yearly. If one applies to pause the referee duties for more than 6 months, one will not be arranged for any duties in the remaining time that year.
9. Referee shall attend the Hong Kong Judo Referee Seminar once every two years.
10. Notice:
 - (1) Please call the competition committee or competition organizers two hours before if there is any weather reason affecting the commence of the competition.
 - (2) Referee on duties shall sign up the referee sign-in list.